
  

Protokół nr 19/18 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji 

Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych i Komisji Rewizyjnej w dniu 13 marca 2018 r. 

 

 

Wspólne posiedzenie Komisji Rady rozpoczęto o godz. 10:00 a zakończono o godz. 

11:00. Komisje obradowały w sali konferencyjnej w budynku Urzędu Gminy. Na posiedzeniu 

obecnych było 5 członków Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego (lista obecności Zał. 

Nr 1),  5 członków Komisji Oświaty Kultury i Spraw Społecznych (lista obecności Zał. Nr 1) 

i 4 członków Komisji Rewizyjnej, nieobecny Kołakowski Michał (lista obecności Zał. Nr 1).  

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: Wójt Gminy – Sylwester Jaworowski i Skarbnik Gminy 

- Gabriela Mioduszewska. 

 

Ad. 1)  

Otwarcia dziewiętnastego posiedzenia wspólnego Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Społecznych dokonała Przewodnicząca tej Komisji Konopka Jolanta. 

Otwarcia dziewiętnastego posiedzenia wspólnego Komisji Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego dokonał Przewodniczący tej Komisji Zakrzewski Dominik Ignacy. 

Otwarcia dwudziestego pierwszego posiedzenia wspólnego Komisji Rewizyjnej dokonał 

Przewodniczący tej Komisji Szeligowski Wojciech. 

Wspólne posiedzenie komisji prowadziła Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Społecznych Konopka Jolanta. 

 

Ad. 2)   
W tym punkcie Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych – Konopka 

Jolanta przedstawiła porządek posiedzenia, który jest jednakowy dla wszystkich Komisji: 

1.  Otwarcie obrad. 

2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3.  Przyjecie protokołu z osiemnastego posiedzenia Komisji w dniu 21 grudnia 2017 r. 

4.  Wyrażenie opinii o projektach uchwał w sprawach: 

    a/ zmian w budżecie gminy, 

    b/ niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących  

        fundusz sołecki na 2019 rok, 

    c/ trybu  udzielania  i rozliczania  dotacji  dla  publicznych i niepublicznych przedszkoli,   

        oddziałów przedszkolnych i szkół podstawowych na terenie gminy Kołaki Kościelne  

        oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji, 

    d/ dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli w 2018 roku, zatrudnionych w  

        oddziałach przedszkolnych oraz szkole podstawowej, dla których gmina Kołaki    

        Kościelne jest organem prowadzącym,  

    e/ projektu zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i  

        gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe,   

        na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r., 

    f/ podziału gminy Kołaki Kościelne na okręgi wyborcze w wyborach do rady gminy,  

        ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu  

        wyborczym, 

    g/ przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania  

        bezdomności zwierząt na terenie gminy Kołaki Kościelne, 

    h/ przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

        na 2018 rok, 

    i/ przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2018 rok. 



  

5. Rozpatrzenie informacji na temat sytuacji pożarowej i innych zagrożeń w gminie Kołaki   

    Kościelne w 2017 roku. 

6. Rozpatrzenie informacji na temat bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Kołaki   

    Kościelne w 2017 roku. 

7. Przygotowanie sprawozdania z działalności komisji za 2017 rok. 

8. Rozpatrzenie podania sołtysa wsi Gosie Małe oraz mieszkańców. 

9. Sprawy różne. 

10.  Zamknięcie posiedzenia (Zał. Nr 2). 

Przewodnicząca KOKiSS Jolanta Konopka poprosiła o uwagi do przedstawionego porządku 

posiedzenia. 

Pan Wójt poprosił o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie podziału Gminy 

Kołaki Kościelne na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib 

obwodowych komisji wyborczych, jako punkt g). 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej uwag, więc Przewodnicząca KOKiSS  poprosiła o 

przejęcie porządku posiedzenia komisji z zaproponowaną zmianą poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Porządek posiedzenia Komisji Oświaty z zaproponowaną zmianą został przyjęty 

jednogłośnie. 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Porządek posiedzenia Komisji Finansów z zaproponowaną zmianą został przyjęty 

jednogłośnie. 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Porządek posiedzenia Komisji Rewizyjnej z zaproponowaną zmianą został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad. 3) 

W tym punkcie Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja Oświaty, Kultury i 

Spraw Społecznych przyjęły protokoły z osiemnastego posiedzenia w dniu 21 grudnia 2017 r. 

posiedzenia wspólnego Komisji a Komisja Rewizyjna przyjęła protokół z dwudziestego 

posiedzenia w dniu 21 grudnia 2017 r. poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Protokół Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych został przyjęty jednogłośnie. 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Protokół Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego został przyjęty jednogłośnie. 

Komisja Rewizyjna: 



  

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Protokół Komisji Rewizyjnej został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 4a) 

W tym punkcie Skarbnik Gminy Pani Gabriela Mioduszewska omówiła szczegółowo projekt 

uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy (Zał. Nr 3). Są to zmiany wynikłe ze 

zobowiązań i pożyczek. Chodzi tutaj o 825 212 zł – jest to kredyt na wyprzedzające 

finansowanie naszych inwestycji, czyli drogi i termomodernizacji budynku Urzędu Gminy, są 

to środki unijne, ale my nie mamy, żeby w międzyczasie założyć środki własne, więc do 

momentu, kiedy Urząd Marszałkowski nie zwróci tych środków, to niestety musimy 

zaciągnąć kredyt. Oprocentowanie około 2%. To będzie krótki okres, ale nie mamy innego 

wyjścia, bo nie mamy środków własnych, żeby to… 

Pan Wójt – jest umowa napisana i zgodnie z umową będziemy realizować. 

Pani Skarbnik – po realizacji zadania następuje rozliczenie tego zadania i zwrot środków od 

Urzędu Marszałkowskiego, myślę, że w tym roku to się zamknie. 

Członkowie komisji nie podjęli dyskusji, więc Pani Jolanta Konopka poprosiła o wyrażenie 

opinii o projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy przez poszczególne Komisje 

poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy  i postanowiono przedłożyć uchwałę na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 3). 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy  i postanowiono przedłożyć uchwałę na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 3). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy  i postanowiono przedłożyć uchwałę na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 3). 

 

Ad. 4b) 
W tym punkcie Pan Wójt omówił projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki na 2019 rok. 

Wyjaśnił, że co roku taką uchwałę musimy podejmować. Wiemy, że nie stać nas na taki 

fundusz, więcej nic nie trzeba mówić. Chyba, że ktoś ma jakiś pomysł, żeby na ten fundusz 

przekazać, ja uważam, że nie stać nas, żeby rozdrabniać, bo to jest dosyć spora kwota około 

100 tys. rocznie. A za 100 tys. to w tym roku remont urzędu całego, albo Zanie – hydrofornia. 

Gmina jest za biedna, żeby takie środki przeznaczać, ale to decyzja należy do Państwa. 

Członkowie Komisji nie podjęli dyskusji. 



  

Pani Jolanta Konopka poprosiła o wyrażenie opinii o projekcie uchwały w sprawie 

niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz 

sołecki na 2019 rok poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Członkowie Komisji jednogłośnie nie wyrazili zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

środków stanowiących fundusz sołecki na 2019 rok i postanowiono przedłożyć uchwałę na 

najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 4). 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie nie wyrazili zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

środków stanowiących fundusz sołecki na 2019 rok i postanowiono przedłożyć uchwałę na 

najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 4). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie nie wyrazili zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

środków stanowiących fundusz sołecki na 2019 rok i postanowiono przedłożyć uchwałę na 

najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 4). 

 

Ad. 4c) 

W tym punkcie Pani Skarbnik omówiła szczegółowo projekt uchwały w sprawie trybu  

udzielania  i rozliczania  dotacji  dla  publicznych i niepublicznych przedszkoli,  oddziałów 

przedszkolnych i szkół podstawowych na terenie gminy Kołaki Kościelne oraz trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji (Zał. Nr 5). 

Wyjaśniła, że zmieniła się ustawa o finansowaniu zadań oświatowych z dniem 27 

października 2017 r. i w związku z tym my musimy dostosować nasze przepisy wewnętrzne 

do tej ustawy. Zmienił się tam sposób naliczania dotacji, rozliczania tej dotacji jak również 

kontroli dotacji udzielanych innym podmiotom prowadzącym ośrodki oświatowe. Uchwała 

zmienia sposób naliczania dotacji. Dotację będzie się naliczało zgodnie z art. 14 tej ustawy 

wskaźnikiem, a wskaźnikiem są wydatki przez subwencję z poprzedniego roku. Jak wiadomo 

u nas w szkole zlikwidowano gimnazjum i te wydatki w szkole są dużo większe i teraz na 

jednego ucznia to wydatki są większe. Wskaźnik na 2018 rok wynosi 1,08, czyli poza 

subwencją musimy 0,8 % przekazać dla tego stowarzyszenia, które prowadzi nam tą szkołę w 

Szczodruchach. Nie dość, że od podstawowej kwoty tej dotacji, to jeszcze musimy też 

przekazać na niepełnosprawność, a mamy w tej szkole dwóch uczniów w największej wadze i 

jest to około 116 tys. zł samej niepełnosprawności razy 8%, to wiadomo ile więcej musimy 

przekazać poza subwencję. Na domiar tego nasze stowarzyszenie podjęło uchwałę intencyjną, 

którą nam przekazało, że chce zlikwidować Przedszkole Niepubliczne, a dzieci przenieść do 

oddziału przedszkolnego. Wiąże się to oczywiście z kasą, do niepublicznego przedszkola 

przekazywaliśmy środki w wysokości 75% wydatków naszych, a jeżeli oni utworzą oddział 

przedszkolny, to będziemy musieli 100% przekazywać. W naszym przypadku na dzień 

dzisiejszy, bo we wrześniu będzie końcowe rozliczenie na podstawie planów z 30 września, 

ale na dzień dzisiejszy tylko do samego przedszkola, przy tej liczbie dzieci, która jest na ten 

czas i na te wydatki, tj. około 2280 zł więcej musimy zapłacić miesięcznie. W skali roku robi 



  

to już swoje wrażenie. Subwencja, jaka przypada na dzieci w Szczodruchach jest to 399 708 

zł. Dotacja jaka jest wyliczona na ten czas przy tych wydatkach to jest 501 498 zł, więc 

musimy do tej szkoły dołożyć około 102 tys. na ten czas. Jeżeli od września utworzą oddział 

przedszkolny, to będzie to więcej. 

Pan Wójt – do tej pory przekazywaliśmy kwotę, jaką pozyskiwaliśmy z subwencji, teraz 

będzie to minimum 100 tys. więcej. 

Pani Skarbnik – na przedszkole i oddziały przedszkolne, na przedszkole nie mamy w ogóle 

subwencji a na oddziały przedszkolne nie pokrywa subwencja.  

Członek KOKiSS Dorota Sobol – a w Kołakach nie mamy miejsca? 

Pan Wójt – mamy, ale nie zmusimy rodziców, żeby przenieśli dzieci do Kołak. Dla nas 

byłoby dużo ekonomiczniej, bo miejsce jest, nauczycieli nie trzeba by było zwiększać, koszty 

były by te same, dzieci dojeżdżały  tym samym autokarem, co tutaj do Kołak dojeżdżają, ale 

to wszystko zależy od rodziców. 

Pani Skarbnik – na pewno ta subwencja nie byłaby w takiej wysokości, bo nie wszyscy by 

przenieśli te dzieci do nas, ale nie byłoby tej dokładki 100 tys. i plus ta subwencja, która by 

wróciła na te dzieci, które zostały przeniesione, około 13 dzieci z naszej gminy jest na ten 

czas w Szczodruchach. Nawet 13, to jest około 8 tys. na jednego ucznia, to jest ponad 100 tys. 

plus te 100 tys. których nie musimy dokładać. Licząc tylko na dzieci z naszej gminy to jest 

około 200 tys. zł. My nie mamy wpływu na to, my musimy znaleźć te środki, bo to jest 

zadanie własne gminy. 

Radna KR Żabińska Jadwiga – a nie może to przedszkole zostać normalnie, jak było? 

Pani Skarbnik – nie, my nie mamy wpływu na to, oni mają swoje zasady. Podjęli taką 

uchwałę intencyjną. 

Pan Wójt – nie możemy też zapominać, że jest to gminny budynek udostępniany bezpłatnie. 

Jeżeli będziemy prowadzić taką politykę, żeby jeden drugiego wykorzystał, to my też mamy 

asa w rękawie. My musimy też się jakoś bronić, bo skąd tych pieniędzy wziąć. 

Członek KR Gosk Leszek – to duże pieniądze, to kawał drogi można rocznie gdzieś zrobić 

Pani Skarbnik – tym bardziej, że mamy przerób w Kołakach, wchłoną to nasze dzieciaki przy 

kosztach nie zwiększających, bo nie trzeba dodatkowego nauczyciela zatrudniać, ani za lokal 

płacić. 

Pan Wójt – minimum 200 tys. zostawało by. Wcześniej, czy później ta szkoła nie będzie 

miała racji bytu, bo tego przyrostu u nas wielkiego nie ma. Ta sytuacja sama się rozwiąże z 

czasem, ale w tej chwili chwytają się wszystkich możliwych rzeczy, żeby trzymać się jak 

najdłużej. 

Członek KF i RG Anna Kulesza – likwidowaliśmy te szkołę i jak przechodziła do 

stowarzyszenia, to szkoła liczyła 24 uczniów. U nas w Szczodruchach to nie ma 

przedszkolaków, po prostu przywożą z Sań, z Und, Rębiszewo, Wierzbowo. 

Na tym członkowie Komisji zakończyli dyskusję.  

Przewodnicząca KOKiSS Jolanta Konopka poprosiła o wyrażenie opinii o projekcie uchwały 

w sprawie trybu  udzielania  i rozliczania  dotacji  dla  publicznych i niepublicznych 

przedszkoli,  oddziałów przedszkolnych i szkół podstawowych na terenie gminy Kołaki 

Kościelne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji 

poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie trybu  udzielania  

i rozliczania  dotacji  dla  publicznych i niepublicznych przedszkoli,  oddziałów 

przedszkolnych i szkół podstawowych na terenie gminy Kołaki Kościelne oraz trybu i zakresu 



  

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji i postanowiono przedłożyć materiały 

na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 5). 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie trybu  udzielania  

i rozliczania  dotacji  dla  publicznych i niepublicznych przedszkoli,  oddziałów 

przedszkolnych i szkół podstawowych na terenie gminy Kołaki Kościelne oraz trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji i postanowiono przedłożyć materiały 

na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 5). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie trybu  udzielania  

i rozliczania  dotacji  dla  publicznych i niepublicznych przedszkoli,  oddziałów 

przedszkolnych i szkół podstawowych na terenie gminy Kołaki Kościelne oraz trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji i postanowiono przedłożyć materiały 

na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 5). 

 

Ad. 4 d) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie dofinansowania doskonalenia zawodowego 

nauczycieli w 2018 roku, zatrudnionych w oddziałach przedszkolnych oraz szkole 

podstawowej, dla których gmina Kołaki Kościelne jest organem prowadzącym omówiła 

Hanna Dąbrowska – podinspektor UG. Zwróciła uwagę, że co roku w budżecie gminy 

przeznacza się 1% planowanych rocznych środków przeznaczonych na wynagrodzenia 

nauczycieli na dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli. W tym roku jest to 13 

300 zł. Środki te w tym roku przeznacza się na doskonalenie zawodowe w specjalnościach 

logopedia, edukacja dla bezpieczeństwa i doradztwo zawodowe, które wynikają z 

faktycznych potrzeb naszej szkoły. Ponadto środki te przeznacza się na kursy i inne szkolenia. 

Projekt uchwały został zaopiniowany przez związki zawodowe. 

Członkowie komisji nie podjęli dyskusji. Przewodnicząca KOKiSS Jolanta Konopka 

poprosiła o wyrażenie opinii o projekcie uchwały w sprawie dofinansowania doskonalenia 

zawodowego nauczycieli w 2018 roku, zatrudnionych w oddziałach przedszkolnych oraz 

szkole podstawowej, dla których gmina Kołaki Kościelne jest organem prowadzącym przez 

poszczególne komisje poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie dofinansowania 

doskonalenia zawodowego nauczycieli w 2018 roku, zatrudnionych w oddziałach 

przedszkolnych oraz szkole podstawowej, dla których gmina Kołaki Kościelne jest organem 

prowadzącym i postanowiono przedłożyć materiały na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 

6). 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



  

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie dofinansowania 

doskonalenia zawodowego nauczycieli w 2018 roku, zatrudnionych w oddziałach 

przedszkolnych oraz szkole podstawowej, dla których gmina Kołaki Kościelne jest organem 

prowadzącym i postanowiono przedłożyć materiały na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 

6). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie dofinansowania 

doskonalenia zawodowego nauczycieli w 2018 roku, zatrudnionych w oddziałach 

przedszkolnych oraz szkole podstawowej, dla których gmina Kołaki Kościelne jest organem 

prowadzącym i postanowiono przedłożyć materiały na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 

6). 

 

Ad. 4 e) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie projektu zmiany uchwały w sprawie dostosowania 

sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą 

– Prawo oświatowe,  na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r. omówiła 

Hanna Dąbrowska – podinspektor UG. Wyjaśniła, że 30 listopada 2017 r. podejmowana była 

ta uchwała. Nie uzyskała ona pozytywnej opinii Podlaskiego Kuratora Oświaty ze względu na 

tytuł uchwały. Tytuł powinien brzmieć, jak jest w tym projekcie uchwały, pozostałe zapisy 

pozostają bez zmian. Dodatkowo uchyla się uchwałę z 30 listopada 2017 r. 

Członkowie komisji nie podjęli dyskusji. Przewodnicząca KOKiSS Jolanta Konopka 

poprosiła o wyrażenie opinii o projekcie uchwały w sprawie projektu zmiany uchwały w 

sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego 

wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe,  na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 

sierpnia 2019 r.  przez poszczególne komisje poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie projektu zmiany 

uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe,  na okres od dnia 1 września 2017 r. 

do dnia 31 sierpnia 2019 r.  i postanowiono przedłożyć materiały na najbliższej sesji Rady 

Gminy (Zał. Nr 7). 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie projektu zmiany 

uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe,  na okres od dnia 1 września 2017 r. 

do dnia 31 sierpnia 2019 r.  i postanowiono przedłożyć materiały na najbliższej sesji Rady 

Gminy (Zał. Nr 7). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



  

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie projektu zmiany 

uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe,  na okres od dnia 1 września 2017 r. 

do dnia 31 sierpnia 2019 r.  i postanowiono przedłożyć materiały na najbliższej sesji Rady 

Gminy (Zał. Nr 7). 

 

Ad. 4 f) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie podziału gminy Kołaki Kościelne na okręgi 

wyborcze w wyborach do rady gminy, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych 

wybieranych w każdym okręgu wyborczym przedstawiła Hanna Dąbrowska-podinspektor 

UG. Uchwałę podejmuje się na wniosek Wójta (Zał. Nr 8). Wynika to z ustawy z dnia 11 

stycznia 2018 roku o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia udziału obywateli w 

procesie wybierania, funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów publicznych. 

Podział został taki sam, jak dotychczas. 

Przewodnicząca KOKiSS Jolanta Konopka otworzyła dyskusję. 

Członkowie  Komisji nie podjęli dyskusji, więc Pani Jolanta Konopka poprosiła o wyrażenie 

opinii o projekcie uchwały w sprawie podziału gminy Kołaki Kościelne na okręgi wyborcze 

w wyborach do rady gminy, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych 

w każdym okręgu wyborczym przez poszczególne komisje poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie podziału gminy 

Kołaki Kościelne na okręgi wyborcze w wyborach do rady gminy, ustalenia ich granic i 

numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym  i postanowiono 

przedłożyć materiały na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 9). 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie podziału gminy 

Kołaki Kościelne na okręgi wyborcze w wyborach do rady gminy, ustalenia ich granic i 

numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym  i postanowiono 

przedłożyć materiały na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 9). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie podziału gminy 

Kołaki Kościelne na okręgi wyborcze w wyborach do rady gminy, ustalenia ich granic i 

numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym  i postanowiono 

przedłożyć materiały na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 9). 

 

Ad. 4 g) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Kołaki Kościelne na stałe 

obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych przedstawiła Hanna Dąbrowska – podinspektor UG. Uchwałę też podejmuje się 

na wniosek Wójta (Zał. Nr 10). Podejmuje się też na podstawie tej samej ustawy. Podział jest 

taki sam, obwody nie zmieniły się. 



  

Przewodnicząca KOKiSS Jolanta Konopka otworzyła dyskusję. 

Członkowie  Komisji nie podjęli dyskusji, więc Pani Jolanta Konopka poprosiła o wyrażenie 

opinii o projekcie uchwały w sprawie podziału Gminy Kołaki Kościelne na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych 

przez poszczególne komisje poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie podziału Gminy 

Kołaki Kościelne na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib 

obwodowych komisji wyborczych  i postanowiono przedłożyć materiały na najbliższej sesji 

Rady Gminy (Zał. Nr 11). 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie podziału Gminy 

Kołaki Kościelne na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib 

obwodowych komisji wyborczych  i postanowiono przedłożyć materiały na najbliższej sesji 

Rady Gminy (Zał. Nr 11). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie podziału Gminy 

Kołaki Kościelne na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib 

obwodowych komisji wyborczych  i postanowiono przedłożyć materiały na najbliższej sesji 

Rady Gminy (Zał. Nr 11). 

 

Ad. 4 h) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Kołaki Kościelne 

przedstawił Wójt Gminy Pan Sylwester Jaworowski. W programie opisane jest, jak 

realizujemy ten program, czyli korzystamy tutaj z lekarza weterynarii S. P. Wszystkie 

zdarzenia zgłaszamy do Urzędu Gminy, a poza godzinami pracy do weterynarza. Mamy 

podpisaną umowę ze schroniskiem na wyłapywanie i odławianie bezdomnych zwierząt. Są tu 

wszelkie zasady opisane. 

Członek KR Leszek Gosk zapytał – ile kosztuje odłowienie takiego psa? 

Pan Wójt – 1400 zł, w tym jest jego leczenie, sterylizacja, szczepienia i utrzymanie tego psa. 

Jest to duży koszt, staramy się nie korzystać z tych usług. Staramy się zagospodarować 

takiego psa poprzez ogłoszenia do adopcji. 

Na tym zakończono dyskusję, więc Pani Jolanta Konopka poprosiła o wyrażenie opinii o 

projekcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Kołaki Kościelne przez poszczególne 

komisje poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 



  

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie gminy Kołaki Kościelne  i postanowiono przedłożyć materiały na najbliższej sesji 

Rady Gminy (Zał. Nr 12). 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie gminy Kołaki Kościelne  i postanowiono przedłożyć materiały na najbliższej sesji 

Rady Gminy (Zał. Nr 12). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie gminy Kołaki Kościelne  i postanowiono przedłożyć materiały na najbliższej sesji 

Rady Gminy (Zał. Nr 12). 

 

Ad. 4 i) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2018 rok przedstawiła Hanna Dąbrowska – 

podinspektor UG (Zał. Nr 13). 

Prowadząca Jolanta Konopka otworzyła dyskusję. 

Członek KOKiSS Dorota Sobol – jestem w komisji i jest to duży problem, często się 

spotykamy, bo to jest kwestia, czy ktoś się stawi, Niebieskie Karty, jest alkohol, przemoc, 

więc musi się stawić do gminnej komisji ta osoba, więc jest spotkanie. Nie stawi się, więc 

trzeba wyznaczyć za miesiąc kolejne i jest dużo spotkań. Kiedyś jak czytając też myślałam, że 

to są duże wynagrodzenia, ale to przez to, że mamy spotkania często. Jest to duży problem w 

naszej gminie. Spotkania mamy średnio raz w miesiącu, mamy cztery, pięć osób. Wtedy 

przychodzi też rodzina, i to trochę trwa. Z rodzina trzeba porozmawiać, jaka jest sytuacja, jak 

pomóc, czy wysłać na leczenie. 

Członek KR Leszek Gosk – a jak się nie zgodzi taki dorosły, to co z nim zrobić? 

Dorota Sobol – przychodzi czas, że przez sąd, policję. Najczęściej problem ten zgłasza 

rodzina. 

Na tym zakończono dyskusję, więc Pani Jolanta Konopka poprosiła o wyrażenie opinii o 

projekcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2018 rok przez poszczególne komisje poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2018 rok i 

postanowiono przedłożyć materiały na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 13). 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 



  

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2018 rok i 

postanowiono przedłożyć materiały na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 13). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2018 rok i 

postanowiono przedłożyć materiały na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 13). 

 

Ad. 4 j) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2018 rok omówiła Hanna Dąbrowska – podinspektor UG (Zał. Nr 14). 

Członkowie komisji nie podjęli dyskusji, więc Pani Jolanta Konopka poprosiła o wyrażenie 

opinii o projekcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2018 rok przez poszczególne komisje poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2018 rok i postanowiono przedłożyć 

materiały na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 14). 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2018 rok i postanowiono przedłożyć 

materiały na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 14). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2018 rok i postanowiono przedłożyć 

materiały na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 14). 

 

Ad. 5) 

W tym punkcie członkowie poszczególnych komisji zapoznali się z informacją przedłożoną 

przez Komendę Powiatową Państwowej Straży Pożarnej w Zambrowie na temat sytuacji 

pożarowej i innych zagrożeń w gminie Kołaki  Kościelne w 2017 roku.  

Członkowie Komisji nie podjęli dyskusji.  

Prowadząca Jolanta Konopka poprosiła o przyjecie tej informacji poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 



  

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli informację i postanowiono przedłożyć ją na 

najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 15). 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli informację i postanowiono przedłożyć ją na 

najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 15). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli informację i postanowiono przedłożyć ją na 

najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 15). 

 

Ad. 6) 

W tym punkcie członkowie poszczególnych komisji zapoznali się z informacją przedłożoną 

przez Komendę Powiatową Policji w Zambrowie na temat bezpieczeństwa publicznego na 

terenie Gminy Kołaki Kościelne w 2017 roku. 

Członkowie Komisji nie podjęli dyskusji.  

Prowadząca Jolanta Konopka poprosiła o przyjecie tej informacji poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli informację i postanowiono przedłożyć ją na 

najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 16). 

Komisja Finansów: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli informację i postanowiono przedłożyć ją na 

najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 16). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli informację i postanowiono przedłożyć ją na 

najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 16). 

 

Ad. 7) 

W tym punkcie poszczególne Komisje przygotowały sprawozdanie z działalności za 2017 rok 

(Zał. Nr 17), które postanowiono przedłożyć na najbliższej sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 8) 

W tym punkcie Pan Wójt przedstawił podanie sołtysa wsi Gosie Małe i mieszkańców 

dotyczące położenia asfaltu na drodze we wsi Gosie Małe (Zał. Nr 18).  

Wyjaśnił, że w tej chwili dążymy do wyremontowania drogi Gosie Otole, bo to jest kolejny 

punkt po ulicy Wyszyńskiego. W tym miesiącu postaramy się ogłosić przetarg na remont 

drogi Gosie Otole i ułożenie nawierzchni asfaltowej. Mamy w budżecie zaplanowane 140 tys. 



  

O wyniku przetargu poinformuję Państwa. Nie mówię, że nie zajmiemy się tym problemem, 

ale w jakieś tam kolejności. Z mojej wiedzy, jaką posiadam na dzień dzisiejszy, to nie 

jesteśmy w stanie z budżetu cokolwiek przeznaczyć, a takie doraźne remonty tej drogi 

żwirowej będziemy wykonywać, jak każdej innej. Trzeba o tym pamiętać w przyszłości i 

mieć to na uwadze. Jeżeli są jakieś pytania w tej sprawie, to proszę. 

Członek KR Leszek Gosk – zapytał o segregację śmieci, że można zbiórkę zmienić na 

segregację, bo zmieniłem i  nie jest to uciążliwe. Gmina dosyć dużo płaci tej kary. Proponuje 

zmienić to na siłę, żeby każdy przeszedł. Podnieść 200% śmieci niesegregowane, a to opuścić 

i przejdą, bo to nie jest żadne uciążliwe dla tego co produkuje śmieci. 

Pan Wójt – zabierają wszystko razem, ale później to na sortowni wszystko rozkładają. 

Dążymy do tego, żeby ten odsetek segregacji był jak największy i w tej chwili bardzo dużo 

osób przeszło na segregację. Na śmieciach nie zarabiamy i nie możemy zarabiać. To co 

mieszkańcy wpłacają, to wydajemy na te usługi. 

Członek KF Janusz Milewski – chodzi o stan dróg, bo po tej zimie i jesieni mokrej, naprawdę 

jest teraz tragedia, także będą potrzebne i pieniądze na remont, a asfalty szczególnie w tym 

roku się rozjeżdżają teraz. 

Członek KR Leszek Gosk – i te drogi gruntowe, to potrzebna jest równiarka. 

Pan Wójt – zbliża się okres remontów, trzeba zgłaszać jak co roku i będziemy remontować, 

nic nowego tutaj nie wymyślimy. 

Członek KOKiSS Janusz Ołdakowski – te asfalty nie są przystosowane do ciężarów. 

Na tym zakończono dyskusję w tym punkcie. 

 

Ad. 9) 

W sprawach różnych Pan Wójt przedstawił jeszcze podanie Pana D. T. ze wsi Gunie Ostrów 

dotyczące unormowania stanu cywilno-prawnego drogi asfaltowej we wsi Gunie Ostrów (Zał. 

Nr 19). Pan Wójt wyjaśnił, że stronami jest tutaj Gmina i obecny tutaj Pan radny Dąbrowski. 

Ja spotkałem się w tej sprawie z Panem Dąbrowskim, są dwa sposoby, żeby rozwiązać ten 

konflikt. Jeden, to wszczęcie postępowania rozgraniczającego, ustalenie nowej granicy, 

zgodnie z przebiegiem drogi asfaltowej, bo nie wyobrażam sobie, że będziemy rozbierać tę 

drogę, do tego jako Wójt nie dopuszczę. Druga możliwość jest to przez Sąd, jako zasiedzenie. 

Z Panem Dąbrowskim domówiliśmy się tutaj, że do końca kwietnia Pan Dąbrowski podejmie 

decyzję, mam nadzieję, że będzie ona dla obu stron korzystna, nikt nie chce nikomu zabierać 

czyjej własności, ale też nie możemy doprowadzić do tego, żeby rozbierać drogę asfaltową. 

Liczę tu na przychylność Pana Dąbrowskiego i że ta sprawa zostanie pozytywnie rozpatrzona 

i o to proszę Pana Dąbrowskiego, żeby wziął to pod uwagę. 

Pan Bogdan Dąbrowski – tu termin ustaliliśmy i tak będzie ta decyzja podjęta w tym czasie. Z 

Panem Wójtem uradziliśmy, że jakiś czas potrzebny jest. 

Pan Wójt – ten pierwszy sposób, rozgraniczenie jest najmniej kosztowne i krótkotrwałe, dwie 

strony się zgadzają, geodeta nanosi granice na mapie, i od tej pory jest wszystko 

unormowane. Druga jest dosyć skomplikowana, długa i kosztowna, a Sąd rozsądzi na koniec, 

kto poniesie te koszty. Mam nadzieję, że do tego nie musi dojść. 

Następnie Pan Wójt przedstawił pismo z Zarządu Powiatowego Dróg w Zambrowie  

dotyczące dofinansowania przez Gminę Kołaki Kościelne przebudowy drogi powiatowej 

Wygoda – Zanie Leśnica – DK 8 i dofinansowania w kwocie 292 553 tys. zł (Zał. Nr 20). 

Uważam w dalszym ciągu, że nie stać Gminy na takie dofinansowanie. Mówiliśmy o 

remontach dróg, za chwilę wszystkie drogi asfaltowe będą do remontu, bo one nie są wieczne. 

My musimy mieć na własne drogi, i w pierwszej kolejności będą Gosie Otole. Ja osobiście nie 

widzę możliwości dotowania inwestycji powiatowych. Naprawdę potrzebny jest remont tej 

drogi, to każdy doskonale wie, ale musimy wybrać, czy robimy tę drogę, czy robimy Gosie 

Otole. 



  

Członek KF Janusz Milewski – zapytał, że była jakaś nadzieja, że przejdzie ten wniosek na tą 

drogę Zanie do ósemki, to nie przeszedł jednak? 

Pan Wójt – wniosek Powiatu nie przeszedł. Tak jak mówiłem i będę do końca powtarzał, że 

jedyną szansą na rozwój tej Gminy i pozyskanie pieniędzy, to są właśnie tereny inwestycyjne 

i nie ma innej możliwości. 

Członek KF Janusz Milewski – zapytał, czy są zainteresowania. 

Pan Wójt – są, na tę chwilę nie będę o tym mówił, jesteśmy na etapie uchwalania planu, 

uzgadniania. Jest to długa procedura i nie przeskoczymy tego. Równolegle do tego 

prowadzimy studium uwarunkowań i zagospodarowania przestrzennego i te dwa akty musimy 

do końca roku zatwierdzić i uchwalić. Trwają rozmowy, coraz więcej wychodzimy na 

zewnątrz z tymi propozycjami naszymi, ale ja w tej chwili nic nie mogę obiecać. Od czegoś 

zaczęliśmy i trzeba to realizować. Bez tego planu to dziś nawet nie mogliśmy o tym 

rozmawiać, bo nie byłoby sensu. To jest długa droga, to jest przyszłość i czy będzie inny 

wójt, czy ja, to mam nadzieję, że będziemy to realizować konsekwentnie. 

Członek KOKiSS Janusz Milewski zapytał o budynek szkoły w Zaniach, co tam planują? 

Pan Wójt – w tej chwili tam powstaje stowarzyszenie „Moja Wieś” i bardzo ja im kibicuję, bo 

widać, że mają zapał. Nawet w sobotę byliśmy na Dniu Kobiet, było ponad sto osób. Takie 

działania są bardzo potrzebne, bo jesteśmy dla mieszkańców. 

Dorota Sobol – trzeba ich pochwalić za to, dla innych miejscowości przykład. 

Pan Wójt – są to imprezy składkowe, wszyscy uczestnicy składają się. Tylko pogratulować. 

Myślę, że temat szkoły poruszony wcześniej jakoś ich zmobilizował, żeby coś tam zacząć 

działać, bo pewnie do dzisiaj by tam się nic nie działo. Zawsze powtarzam, że sprzedać jest 

łatwo i co potem, te pieniądze się rozejdą. 

Pan Janusz  Milewski – może im przeznaczyć jakieś pieniądze na zapas, żeby im pomóc. 

Pan Wójt – cały czas myślimy, ale jak mówię są priorytety. Będą pieniądze, będziemy 

przekazywać, ale musimy realizować najważniejsze zadania. 

Dorota Sobol – po to stowarzyszenie, żeby pozyskiwać jakieś środki. 

Pan Wójt – jako gmina będziemy pomagać im pisać wnioski, zabiegać, żeby te wnioski mały 

jakieś poparcie. 

Janusz Milewski – kiedy to stowarzyszenie będzie prawomocne? 

Pan Wójt – w Sądzie już rejestrowali, ale jeszcze są drobne poprawki w dokumentach, ale 

lada chwile będzie to stowarzyszenie funkcjonowało. 

Następnie Pani Dorota Sobol powiedziała, że dzwonił do niej Prezes straży A. M. z 

zapytaniem na środki, co się dziej z naszym budżetem, czemu nie ma pieniędzy na 

dofinansowanie, bo on ma jakieś potrzeby. 

Pan Wójt – pokrótce mogę powiedzieć, że współpraca z Panem M. się nie układa zupełnie. 

Jeżeli chodzi o środki, to nie jestem przygotowany w tej chwili, żeby przedstawić, jakie 

środki zostały przeznaczone. Na sesję się przygotuję, przedstawię Państwu, jakie środki są 

przekazywane do straży, bo teraz nie powiem tego. 

Pani Dorota Sobol – wspominał coś o sprzęcie, mundurach. 

Pan Wójt – jeżeli chodzi o mundury, to jednostka liczy około 60 strażaków, ja nie widzę tych 

strażaków na jakiś Kościelnych uroczystościach, a Pan M. chce kupić kolejny mundur, 

uzupełni szeregi a nigdy ich nie widać, powiedziałem, że nie tędy droga. 

Pani Jadwiga Żabińska – więcej jak 10 to nie było nigdy w kościele, około 10 - 12 a 

uzupełniają Krusze i inne. 

Pan Wójt – więcej informacji przygotuję na sesję, bo nie jestem przygotowany na dzisiaj i 

przedstawię Państwu. Na zawodach w ostatnią niedziele, chyba z Kołak nikogo nie było. Byli 

ze Szczodruch, Krusz a z Kołak nikogo nie było. 

Pan Wójt – mieliśmy przedwczoraj Dzień Sołtysa, przygotowujemy drobne upominki w 

postaci kalendarza, w tej chwili w drukarni te kalendarze są, będą wytłaczane napisy „Gmina 



  

Kołaki Kościelne”, jakąś dedykację wkleimy i proszę Panią Przewodniczącą, żeby się wpisała 

i ja się podpiszę. Taki drobny upominek, żeby zaznaczyć, że są z nami. 

 

Ad. 10) 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych podziękowała i zamknęła 

dziewiętnaste  posiedzenie komisji. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego podziękował i zamknął 

dziewiętnaste posiedzenie komisji.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej podziękował i zamknął dwudzieste pierwsze 

posiedzenie komisji. 
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